

QUEBEC STUDIES / ÉTUDES SUR LE QUÉBEC

About Quebec Studies / Études sur le Québec

The **Quebec Studies Program (QSP)** originates from the **French-Canadian Studies Program**, established in 1963 at McGill University. The program's current name, which highlights the emphasis on Quebec in its course offerings, dates back to 1992. In collaboration with several units within the **Faculty of Arts**, the QSP works to develop teaching on Quebec as well as **experiential and community-engaged learning (ExCEL)**. Since 2014, the program has benefited from the network of researchers affiliated with the **Centre for Interdisciplinary Research on Montreal (CIRM)**.

The **Quebec Studies Program** offers undergraduate courses. Students wishing to pursue graduate studies leading to a master's or doctoral degree on Quebec must apply to a unit or department that offers graduate-level programs.

The program welcomes and provides resources to all students interested in Quebec and its study, whether or not they are enrolled in the **Minor in Quebec Studies and Community Engaged Learning**.

Le Programme d'études sur le Québec (PÉQ) est issu du Centre d'études canadiennes-françaises créé en 1963 à McGill. Le nom actuel du Programme, qui reflète l'importance accordée au Québec dans les cours qu'on y offre, remonte à 1992. En collaboration avec plusieurs unités de la Faculté des arts, il travaille à développer l'enseignement sur le Québec et l'apprentissage par expérience et engagement communautaire (ApEEC). Depuis 2014, le PÉQ peut bénéficier du réseau de chercheurs circulant au sein du Centre de recherches interdisciplinaires en études montréalaises (CRIEM).

Le Programme d'études sur le Québec offre des cours de premier cycle. Les étudiants qui désirent poursuivre des études supérieures en vue de l'obtention d'une maîtrise ou d'un doctorat sur le Québec doivent se tourner vers une unité ou un département qui offre des programmes d'études supérieures.

Le Programme ouvre ses portes et ses ressources à tous les étudiants qui s'intéressent au Québec et à son étude, qu'ils soient ou non inscrits à la mineure en études québécoises et apprentissage par engagement communautaire.

Location

Quebec Studies Program / *Programme d'études sur le Québec*
840 Doctor-Penfield Ave, Room 102-E
Montreal QC H3A 1A4
Canada
Telephone: 514-398-3960
Website: mcgill.ca/qcst

Director – Professor Pascal Brissette

Québec Studies Scientific Coordinator – Stéphan Gervais